

*Palestinian Center
For Public Opinion*



المركز الفلسطيني
لاستطلاع الرأي

Poll no. 132

Date: February 15, 2005

Dear Madam,
Dear Sir,

We are very pleased to forward to you the summary of our latest poll No. (132), which has probed the resonance of Sharm el-Sheikh summit results among the Palestinian people in the West Bank, incl. East Jerusalem, and Gaza Strip.

The poll is reflecting above all the hopes and optimism of the people for a better future, in which tranquility, peace, welfare and good neighborly relations are going to prevail.

The poll results show also the growing confidence of the Palestinian people to the policy and peacemaking measures of their new leadership. All these, we trust, are good signs for the future of the whole region.

Please don't hesitate to contact us if you have any comments or inquiries on this issue.

Yours faithfully

Dr. N. Kukali
President of the PCPO

In a poll prepared by Dr. Nabil Kukali:

(53.3%) believe that the intensity of violence between the Palestinians and the Israelis will decrease in case progress is shown in the implementation of the Roadmap.

(63.1%) are satisfied to various degrees with the results of Sharm El-Sheikh summit.

(77.4%) support to various degrees the steps announced to be

- implemented at the end of Sharm el-Sheikh summit.**
- (71.3%) support to various degrees President Mahmoud Abbas (Abu Mazin)**
- (62.6%) support to various degrees the cabinet's decision prohibiting the carrying of unlicensed weapons.**
- (64.2%) supported Abu Mazin's decree of deploying Palestinian forces in Gaza Strip.**
- (9.8%) of the inhabitants of the West Bank agree to move to Gaza after the pullback of the Israeli army from there.**

From Majd Kokaly – Information Section

In the latest poll prepared by **Dr. Nabil Kukali** and conducted by the Palestinian

Center for Public Opinion (PCPO) in the period from 10 – 12 February 2005,

a random sample of (950) Palestinian adults over 18 years was included, representing the various demographic models of the Palestinian society in the West Bank,

including East Jerusalem, and Gaza Strip. “All interviews took place on the basis of random

choices of respondent's homes, i.e. face to face”, **Dr. Kukali**, President of PCPO, said.

These sites in turn were the beginning of the random sample choice made from that

region in accordance with **PCPO's** long experienced methodology.

The sampling error throughout the survey is found at ($\pm 3.18\%$).

The percentage of female respondents was (47.6%) whilst that of the male ones was (52.4%).

The distribution of the random sample among the residential areas of the respondents was (67.8%) in the West Bank,

incl. East Jerusalem, and (32.2%) in Gaza Strip. The average age of the random sample of the respondents was 32 years.

Dr. Kukali pointed out that the most significant issue the poll came up with was

that (77.4%) of the Palestinians support the steps announced to be implemented

at Sharm el-Sheikh summit held on Tuesday, Feb. 8, 2005, and (63.1%) are satisfied

with the results of this summit.

“The degree of support to Abu Mazin was high in this poll, since a high percentage evaluated the performance of Abu Mazin at Sharm el-Sheikh summit at between very good and good and (71.3%) of the Palestinian people support to various degrees President Abu Mazin”, **Dr. Kukali** said.

Dr. Kukali further added that (62.6%) of the Palestinian people are supporting the cabinet’s decision prohibiting the carrying of unlicensed weapons, (57.8%) support the licensing of these weapons and (70.0%) are worried about the diffusion of weapons.

Dr. Kukali concluded his comments by saying that (66.0%) of the Palestinians support the negotiations held at present between the Palestinian Authority and Israel. Regarding the decisions of Fateh Revolutionary Council, (68.5%) of the respondents supported them to different degrees.

Dr. Nabil Kukali said the results of the poll where as follows:

Part I – Sharm el-Sheikh Summit:

1) Palestinian and Israeli sources said, the steps announced to be implemented at the end of the quartrian-summit in Sharm El-Sheikh are:

1. Announcement of a mutual cease-fire, including the halt of all forms of violence and incitement.
2. A phased Israeli military pullback from five Palestinian cities in the West Bank, beginning with Jericho and ending with Ramallah. A joint committee will put the schedule for the pullback.
3. Release of 900 Palestinian prisoners from the Israeli jails, and the formation of a joint ministerial committee to deal with the issue of the prisoners’ release.
4. Give the green light to start with the construction of Gaza seaport.
5. Open the border crossings and enable thousands of Palestinian laborers to work in Israel and

ease the move-ment of Palestinians.

6. Halt raids and operations against Palestinian militants And the formation of a joint committee,

which will start its meetings on this issue immediately.

7. Halt military invasions and operations in the Palestinian territories.

Do you support or oppose these steps?

	Total
1. Strongly support	32.6%
2. Support	44.8%
3. Oppose	12.7%
4. Strongly oppose	8.9%
5. Don't know	1.0%

2) The Israeli Prime Minister Ariel Sharon said in his statement at the end of Sharm el-Sheikh summit:

“Our Palestinian neighbors I would like to assure that we (Israelis) have a real intention

to respect your right to live independently and with dignity. I have already said in the

past that Israel doesn't intend to continue ruling you or to determine your destiny”.

“We all hope and promise this day, on which the peace process will start going ahead,

that we shall find the solution towards the target, which is a tranquil and peaceful life to

all peoples of the Middle East.”, Sharon said.

Do you believe that Sharon is this time honest in saying that, or not?

	Total
1. Honest	9.8%
2. Somehow honest	38.1%
3. dishonest	49.0%
4. Don't know	3.1%

3) In general, are you satisfied or unsatisfied with the results of Sharm el-Sheikh summit?

	Total
1. Very much satisfied	14.1%
2. Satisfied	49.0%
3. Unsatisfied	20.5%
4. Very much unsatisfied	10.9%

5. Don't know	5.5%
----------------------	-------------

4) How do you evaluate the performance of Abu Mazin at Sharm El-Sheikh summit?

	Total
1. Very good	19.9%
2. Good	38.6%
3. Middling (fair)	22.2%
4. Bad	8.8%
5. Very bad	9.0%
6. Don't know	1.5%

Part II: The Political Situation

5) The Palestinian cabinet at its meeting no. (58) Approved the decision of the Palestinian National Security Council (PNSC) prohibiting all the citizens living inside the Palestinian territories subject to the Palestinian security jurisdiction from carrying unlicensed weapons. Are you with or against this decision?

	Total
1. With the decision	62.6%
2. Against the decision	35.4%
3. Don't know	2.0%

6) Do you support the licensing of such weapons by the Palestinian Authority, or not?

	Total
1. Support	57.8%
2. Don't support	37.6%
3. Don't know	4.6%

7) To which extent are you worried about the present situation of the weapons' diffusion?

	Total
1. Deeply worried	38.7%
2. Worried	31.3%
3. Not so much worried	15.2%
4. Not worried at all	11.7%
5. Don't know	3.1%

8) President Abu Mazin issued a decree to the effect of deploying Palestinian forces all over the border areas between Gaza Strip and Israel. Do you support this decree or not?

	Total
1. Yes, I support it	64.2%
2. No, I don't support it	32.5%
3. Don't know	3.3%

9) Negotiations are held nowadays between the Palestinian Authority and the government of Israel with the target to reach agreements on various issues such as:
pullback of the Israeli armed forces from the Palestinian cities in the West Bank;
to present feasible solutions to the file of the wanted and deportees;
to find mechanisms for security coordination on the ground; to release prisoners;
to ease the suffering and life conditions of the Palestinian citizens and to go back to the situation as it was prevailing before the end of September 2000.
Do you support these negotiations or not?

	Total
1. I support them	66.0%
2. I don't support them	30.5%
3. No opinion	3.5%

10) Fateh Revolutionary Council (FRC) at its 25th ordinary session held on February 6, 2005 took the following decisions:

1. FRC lays stress upon Fateh's approved attitude not to target in any form Israeli citizens.
2. FRC lays stress upon the principle right of the Palestinian people to resist the Israeli occupation, the establishment of settlements and the erection of the apartheid separation wall in the 1967 occupied Palestinian territories, and upon its right of self-defence in facing the Israeli military attacks.
3. FRC emphasizes the readiness for its commitment to a comprehensive and mutual

cease-fire in the 1967 occupied Palestinian territories by both sides, the Palestinian and the Israeli, and calls for a mutual announcement to this effect according to the obligations of the Roadmap.

4. FRC reiterates the commitment to this decision by all members and groups of the movement (Fateh) and lays stress upon the significance of reaching a consensus to this attitude with all Palestinian parties, and calls on the government of the Palestinian Authority to implements these decisions.

Do you support or oppose these decisions?

	Total
1. Strongly support	22.4%
2. Support	46.1%
3. Oppose	14.4%
4. Strongly oppose	11.1%
5. Don't know	6.0%

11) A senior American official announced that the United States of America is discussing with the Israelis and the Palestinians the formation of a crisis management group, which will be constituted from deputies of the Palestinian and Israeli sides and will be supported by the US-Americans. The task of this group is to ensure the continuation of the peace negotiations even in times violence acts would take place.

Do you support the formation of such a group or not?

	Total
1. Strongly support	18.5%
2. Support	41.4%
3. Somehow oppose	19.6%
4. Strongly oppose	16.2%
5. Don't know	4.3%

12) Do you think that the intensity of violence between the Palestinians and the Israelis will increase, decrease or will remain unchanged in case progress in the implementation of the Roadmap is shown?

	Total
1. Will highly increase	11.1%
2. Will somewhat increase	20.5%
3. Will somewhat decrease	34.4%
4. Will very much decrease	18.9%
5. Will remain unchanged	13.3%
6. Don't know	1.8%

13) Do you think that the decision of the UN Secretary General Kofi Annan to the effect of releasing Mr. Peter Hansen from his office in the Middle East was a right or a wrong decision?

	Total
1. A right decision	24.0%
2. A wrong decision	62.6%
3. Not sure	13.4%

14) Do you think Mr. Mahmoud Abbas (Abu Mazin) should keep the present ministers or replace them by others, wholly or partly?

	Total
1. Keep the present ministers	7.1%
2. Replace them all	57.4%
3. Replace part of them	31.7%
4. Don't know	3.8%

15) What is the degree of your support at present to Mr. Mahmoud Abbas (Abu Mazin)?

	Total
1. Strongly support him	23.2%
2. Somehow support him	48.1%
3. Somehow don't support him	13.8%
4. Strongly don't support him	11.5%
5. Don't know.	3.4%

16) What is the probability, according to your opinion, that peace will be achieved at present with the Israelis? (The answer should be between 0 – 100 %): ___(48.4%)___.

17) After the completion of the Israeli pullout from Gaza, would you be interested in moving to Gaza?

	West Bank
1. Yes	9.8%
2. No	90.2%

18) I like to move to Gaza for the following reason(s):
(You can have more than one option)

	West Bank
1. To dwell there permanently.	33.9%
2. To have a job there.	38.7%
3. Otherwise, please specify:	27.4%

19) If you are given a free home, a job and an adequate financial support,
would you move then to Gaza?

	West Bank
1. Yes	20.6%
2. No	79.4%

20) If an agreement would be concluded between the Palestinian Authority and Israel allowing the free movement between the Palestinian territories, would you be interested in moving to the West Bank and dwelling there?

	Gaza Strip
1. Yes	45.4%
2. No	54.6%

21) I like to move to West Bank for the following reason(s):
(You can have more than one option)

	Gaza Strip
1. To dwell there permanently.	22.7%
2. To have a job there.	35.8%
3. Otherwise, please specify:	41.5%

22) If you are given a free home, a job and an adequate financial support,
would you move then to West Bank?

	Gaza Strip
1. Yes	41.3%
2. No	58.7%

23) Distribution of the sample among the governorates:

	Total
1. Jenin	7.4%
2. Nablus	9.4%
3. Ramallah	7.3%
4. Bethlehem	6.7%
5. Jerusalem	7.5%
6. Hebron	15.7%
7. Jericho	1.8%
8. Tulkarem	4.9%
9. Tubas	1.8%
10. Qalqilia	2.9%
11. Salfit	2.5%
12. Gaza City	10.8%
13. North Gaza	6.3%
14. Deir El – Balah	5.6%
15. Khan Younis	5.0%
16. Rafah	4.4%

24) Where do you currently live?

	West Bank	Gaza Strip
1. AREA (A)	56.1%	100%
2. AREA (B)	18.6%	-----
3. AREA (C)	14.0%	-----
4. JERUSALEM.	11.3%	-----

في استطلاع للرأي أعده الدكتور نبيل كوكالي جاء فيه:

(53.3%) يعتقدون أن مستوى العنف بين الفلسطينيين و الإسرائيليين سيقبل في حالة التقدم في تنفيذ خريطة الطريق.

(63.1%) راضون بدرجات متفاوتة عن نتائج مؤتمر شرم الشيخ.

(77.4%) يؤيدون بدرجات متفاوتة الخطوات التي أعلن عنها في ختام مؤتمر شرم الشيخ.

(71.3%) يؤيدون بدرجات متفاوتة الرئيس أبو مازن.

(62.6%) يؤيدون بدرجات متفاوتة قرار مجلس الوزراء بمنع حمل السلاح غير المرخص.

(64.2%) يؤيدون مرسوم أبو مازن بانتشار القوات الفلسطينية في قطاع غزة.

(57.4%) يؤيدون تغيير الوزراء الحاليين كلياً و (31.7%) جزئياً.

بيت ساحور:

في أحدث استطلاع للرأي أجراه المركز الفلسطيني لاستطلاع الرأي (PCPO) و أعده الدكتور نبيل كوكالي، و تم تنفيذه خلال الفترة (10 – 12) شباط 2005، و قد شمل على عينة عشوائية حجمها (950) شخصاً، و يمثلون نماذج سكانية من الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية و قطاع غزة فوق سن 18 عاماً. و صرح الدكتور نبيل كوكالي مدير المركز أنه تم إجراء كافة المقابلات في هذا الاستطلاع داخل البيوت التي تم اختيارها عشوائياً المناطق وفقاً لمنهجية علمية متبعة في المركز و قد تم اختيارها من (110) موقعاً. و بين الدكتور كوكالي أن نسبة هامش الخطأ في هذا الاستطلاع كانت ($\pm 3.18\%$)، و أن نسبة الإثبات اللواتي شارك في هذا الاستطلاع بلغت (47.6%)، في حين بلغت نسبة الذكور (52.4%)، و قال أن توزيع العينة بالنسبة إلى منطقة السكن كانت على النحو التالي:

(67.8%) الضفة الغربية بما فيها القدس الشرقية، (32.2%) من قطاع غزة. و بلغ متوسط أعمار العينة 32 سنة.

و أشار الدكتور كوكالي أن أهم ما جاء في هذا الاستطلاع أن (77.4%) من الجمهور الفلسطيني يؤيدون الخطوات التي أعلن عنها في مؤتمر شرم الشيخ و أن (63.1%) راضون عن نتائج هذا المؤتمر. وأضاف أن نسبة التأييد لأبو مازن كانت مرتفعة حيث أن نسبة عالية قيموا أداء أبو مازن بالجيد جداً و الجيد في مؤتمر شرم الشيخ و (71.3%) يؤيدونه بدرجات متفاوتة.

و أوضح الدكتور كوكالي أن (62.6%) من الجمهور مع قرار مجلس الوزراء بمنع حمل السلاح غير المرخص، و (57.8%) يؤيدون ترخيصه، و (70.0%) قلقون على وجود ظاهرة انتشار السلاح. و بين أن (66.0%) أيدوا المفاوضات الجارية حالياً بين السلطة الفلسطينية و إسرائيل، أما بالنسبة لقرارات المجلس الثوري فقد أيدتها بدرجات متفاوتة (68.5%) من المبحوثين.

و كانت النتائج على النحو التالي:

- 1) قالت مصادر فلسطينية و إسرائيلية: أن الخطوات التي أعلن عنها في ختام القمة الرباعية في شرم الشيخ هي:
 - 1- إعلان وقف إطلاق نار متبادل بين الطرفين، يشمل وقف كل أشكال العنف و التحريض.
 - 2- الانسحاب الإسرائيلي التدريجي من 5 مدن فلسطينية في الضفة الغربية تبدأ بأريحا و تنتهي برام الله و تتولى اللجنة المشتركة وضع الجدول الزمني للانسحاب.
 - 3- الإفراج عن 900 معتقل فلسطيني من السجون الإسرائيلية و تشكيل لجنة وزارية مشتركة للتعامل مع موضوع الإفراج عن المعتقلين.
 - 4- السماح ببدء بناء ميناء غزة.

- 5- إعادة فتح المعابر وتمكين الآلاف من العمال الفلسطينيين من العمل في إسرائيل و تسهيل حركة الفلسطينيين.
- 6- وقف مطاردة النشطاء الفلسطينيين و تشكيل لجنة مشتركة ستبدأ فوراً الاجتماعات من أجل التعامل مع هذه القضية.
- 7- وقف التوغلات و العمليات العسكرية في الأراضي الفلسطينية.

هل تؤيد / بين أم تعارضين هذه الخطوات ؟

المجموع	
32.6%	1. أؤيد جداً.
44.8%	2. أؤيد.
12.7%	3. أعارض.
8.9%	4. أعارض جداً.
1.0%	5. لا أعرف.

2) قال أرنيل شارون رئيس وزراء إسرائيل في خطابه في مؤتمر شرم الشيخ: " لجبرنا الفلسطينيين وأكد أن لدينا نية حقيقية في احترام حقكم في العيش مستقلين و بكرامة. لقد سبق أن قلت أن إسرائيل لا تتوي الاستمرار في حكمكم و التحكم في مصيركم". و أضاف شارون " نأمل و نعد جميعاً لكي يكون هذا اليوم الذي تبدأ فيه العملية في التقدم نجد الحل نحو الهدف و هو حياة هادئة و لائقة و سلمية لشعوب الشرق الأوسط كافة".

هل تعتقد أن شارون صادق في قوله هذه المرة أم لا ؟

المجموع	
9.8%	1. صادق .
38.1%	2. صادق إلى حد ما.
49.0%	3. غير صادق.
3.1%	4. لا أعرف.

3) بشكل عام هل أنت راضٍ عن نتائج مؤتمر شرم الشيخ أم غير راضٍ ؟

المجموع	
14.1%	1. راضٍ بشدة.
49.0%	2. راضٍ.
20.5%	3. غير راضٍ.
10.9%	4. غير راضٍ بشدة.
5.5%	5. لا أعرف.

4) كيف تقيم أداء أبو مازن في مؤتمر شرم الشيخ ؟

المجموع	
19.9%	1. جيد جيداً.

2. جيد.	%38.6
3. متوسط.	%22.2
4. سيئ.	%8.8
5. سيئ جداً.	%9.0
5. لا أعرف.	%1.5

5) صادق مجلس الوزراء في جلسته رقم (58) على قرار مجلس الأمن القومي الفلسطيني، الخاص بمنع حمل السلاح غير المرخص على جميع المواطنين داخل المناطق الفلسطينية الخاضعة للولاية الأمنية الفلسطينية هل أنت مع هذا القرار أو ضد؟

المجموع	
1. مع.	%62.6
2. ضد.	%35.4
3. لا رأي لدي.	%2.0

6) هل تؤيد ترخيص هذه الأسلحة من السلطة الفلسطينية أم لا؟

المجموع	
1. أؤيد.	%57.8
2. لا أؤيد.	%37.6
3. لا أعرف.	%4.6

7) إلى أي درجة أنت قلق على وجود ظاهرة انتشار الأسلحة في الوقت الحالي؟

المجموع	
1. قلق جداً.	%38.7
2. قلق.	%31.3
3. لست قلق إلى ذلك الحد	%15.2
4. غير قلق أبداً.	%11.7
5. لا أعرف.	%3.1

8) أصدر أبو مازن مرسوماً بانتشار القوات الفلسطينية في كافة المناطق الحدودية في قطاع غزة، هل تؤيد هذا المرسوم أم لا؟

المجموع	
1. أؤيده.	%64.2
2. لا أؤيده.	%32.5
3. لا أعرف.	%3.3

9) تجري في هذه الأيام مفاوضات بين السلطة الفلسطينية و حكومة إسرائيل بهدف التوصل إلى تفاهات بشأن انسحاب القوات الإسرائيلية من المدن الفلسطينية في الضفة الغربية، وتوفير حلول عملية لمنف المطارين و المبعدين،

وإيجاد آليات للتنسيق الأمني الميداني، و الإفراج عن الأسرى، وتخفيف معاناة المواطنين و العودة إلى أوضاع قبل نهاية أيلول 2000، هل تؤيد هذه المفاوضات أم لا ؟

المجموع	
66.0%	1. أويدها.
30.5%	2. لا أويدها.
3.5%	3. لا رأي لدي.

10) أتخذ المجلس الثوري لحركة التحرير الوطني الفلسطيني - فتح - بتاريخ 2005/2/6 خلال أعمال بورتته

الخامسة والعشرين القرارات التالية:

- 1- تأكيد موقف الحركة المعتمد بعدم استهداف المدنيين في إسرائيل بكل أشكاله.
- 2- تأكيد حق الشعب الفلسطيني المبدئي في مقاومة الاحتلال الإسرائيلي، و الاستيطان، و جدار الفصل العنصري، في الأراضي الفلسطينية المحتلة عام 1967، وحقه في الدفاع عن النفس في مواجهة الهجمات العسكرية الإسرائيلية.
- 3- تأكيد الاستعداد للالتزام بموقف شامل و متبادل لإطلاق النار في الأراضي الفلسطينية المحتلة عام 1967، من الجانبين الفلسطيني و الإسرائيلي، و الدعوة لإعلان متبادل في هذا المجال وفقاً لخارطة الطريق.
- 4- تأكيد إلزامية هذا القرار لكافة أعضاء الحركة و تشكيلاتها، و تأكيد أهمية الاتفاق مع كافة القوى الفلسطينية على هذا الموقف، و دعوة حكومة السلطة الفلسطينية لتنفيذها.

هل تؤيد / بين أم تعارض / بين هذه القرارات ؟

المجموع	
22.4%	1. أويدها جداً.
46.1%	2. أويدها.
14.4%	3. أعارض.
11.1%	4. أعارض جداً.
6.0%	5. لا أعرف.

11) أعلن مسؤول أمريكي كبير أن الولايات المتحدة تناقش مع إسرائيل و الفلسطيني إنشاء مجموعة تضم مندوبين

عن الطرفين و الولايات المتحدة لإدارة الأزمات لتأمين استمرار مفاوضات السلام حتى في حالة اندلاع أعمال عنف.

هل تؤيد / بين مثل هذه المجموعة أم لا ؟

المجموع	
18.5%	1. أويدها بشدة.
41.4%	2. أويدها.
19.6%	3. لا أويدها إلى حد ما.

4. لا أؤيد بشدة.	16.2%
5. لا أعرف.	4.3%

12) هل تعتقد / بين بأن مستوى العنف بين الفلسطينيين و الإسرائيليين سيزيد أم سيققل أم لن يتغير في حال التقدم في تنفيذ خريطة الطريق ؟

المجموع	
1. سيزيد كثيراً.	11.1%
2. سيزيد إلى حد ما.	20.5%
3. سيققل إلى حد ما.	34.4%
4. سيققل كثيراً.	18.9%
5. سيبقى كما هو.	13.3%
6. لا أعرف.	1.8%

13) هل تعتقد أن قرار السيد كوفي عنان، الأمين العام للأمم المتحدة بإعفاء السيد بيتر هانس في مهام منصبه في الشرق الأوسط كان قراراً صحيحاً أم خاطئاً ؟

المجموع	
1. صحيحاً.	24.0%
2. خاطئاً.	62.6%
3. غير متأكد.	13.4%

14) هل تعتقد أن على السيد محمود عباس أبقاء الوزراء الحاليين أم تغييرهم كلياً أم جزئياً ؟

المجموع	
1. إبقاء الوزراء الحاليين.	7.1%
2. تغييرهم كلياً.	57.4%
3. تغييرهم جزئياً.	31.7%
4. لا أعرف.	3.8%

15) ما مدى تأييدك لمحمود عباس في الوقت الحاضر؟

المجموع	
1. أؤيده بشدة.	23.2%
2. أؤيده إلى حد ما.	48.1%
3. لا أؤيده إلى حد ما.	13.8%
4. لا أؤيده بشدة.	11.5%
5. لا أعرف.	3.4%

16) ما هو حسب رأيك، احتمال أن يحدث سلام مع الإسرائيليين في الوقت الحاضر؟
جواب بين (1 - 100): ____ (48.4%) ____ .

17) بعد انسحاب القوات الإسرائيلية من قطاع غزة (الضفة الغربية) هل أنت مهتم بالانتقال و السكن في غزة (الضفة الغربية)؟

المجموع	
21.4%	1. نعم
78.6%	2. لا

18) أرغب بالانتقال إلى غزة (الضفة الغربية) للسبب التالي؟

المجموع	
59.8%	1. الإقامة الدائمة هناك.
35.5%	2. البحث عن فرص عمل.
4.7%	3. غير ذلك: حدد

19) إذا توفر لك عمل و مساعدة مالية و بيتاً هل ترغب بالانتقال للسكن إلى غزة (الضفة الغربية)؟

المجموع	
27.4%	1. نعم
72.6%	2. لا

20) توزيع العينة وفقاً للمحافظات:

المجموع	
7.4%	1. جنين
9.4%	2. نابلس
7.3%	3. رام الله
6.7%	4. بيت لحم
7.5%	5. القدس
15.7%	6. الخليل
1.8%	7. أريحا
4.9%	8. طولكرم
1.8%	9. طوباس

10. قاقيلية	%2.9
11. سلفيت	%2.5
12. غزة المدينة	%10.8
13. شمال غزة	%6.3
14. دير البلح	%5.6
15. خان يونس	%5.0
16. رفح	%4.4

21) في أي منطقة تسكن:

قطاع غزة	الضفة الغربية	
%100	%56.1	1. منطقة A.
-----	%18.6	2. منطقة B.
-----	%14.0	3. منطقة C.
-----	%11.3	4. القدس.